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Middels bovengenoemde brief verzocht u mij een reactie te geven op 
een schrijven van de Commissie Vervoervergunningen aan de Organisaties 
van werkgevers en aan die voor werknemers in het beroepsgoederenvervoer 
over de weg alsmede aan de EVO, inzake het beleid ten aanzien van boven-
genoemd onderwerp. De CVV deed dat schrijven aan genoemde organisaties 
toekomen naar aanleiding van een verzoek van mij aan de CVV om, 
hangende de besluitvorming over Wetsontwerp 16822 (de voorstellen tot 
wijziging van de WAG, welke momenteel bij de Raad van State voor advies 
liggen) en hangende de besluitvorming over de effectiviteit van het 
gevoerde en eventueel te voeren capaciteitsbeleid, geen besluiten te 
nemen welke in laatste instantie zouden kunnen leiden tot het intrekken 
van vervoervergunningen bij individuele bedrijven. 

Alvorens in te gaan op de inhoud van de brief van de CVV lijkt het goed 
kort aan te geven hoe de huidige en (naar verwachting) toekomstige 
bestuurlijke verhoudingen tussen de organen belast met de vergunningver-
lening in het wegvervoer en de politiek verantwoordelijke bewindslieden 
zijn. 

Tot op heden is het zo, en de CVV bevestigt dat, dat de Commissie Ver-
voervergunningen gehouden is een vergunningenbeleid te voeren, zoals 
dat formeel vorm is gegeven in de WAG en haar uitvoeringsbesluiten. De 
CVV dient daarbij inderdaad te blijven binnen de formeel juridische ruimte 
welke met name de Richtlijnen Goederenvervoer laten. 

Deze Richtlijnen worden vastgesteld bij Algemene Maatregel van 
Bestuur, een en ander op voordracht van de minister/staatssecretaris van 
Verkeer en Waterstaat. 

Binnen de ruimte van de Richtlijnen was het de CVV mogelijk te komen 
tot de ontwikkeling van een normkostensysteem, de hantering daarvan 
leidde tot de vaststelling van een kengetal, op basis waarvan de CVV kon 
besluiten tot al dan niet verlening, al dan niet uitbreiding of al dan niet 
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over de weg. Uitspraken in beroep door de Kroon hebben ook bevestigd 
dat de hantering van dat instrument niet onrechtmatig (i.c. in strijd met 
WAG, UAG en Richtlijnen) was. 

De verhoudingen lijken duidelijk. De minister/staatssecretaris maken 
beleid en zijn daarop politiek aanspreekbaar, de CVV voert uit. En los van 
het feit dat de Richtlijnen de CVV kennelijk veel interpretatieruimte geven, 
lijkt het toch goed het principiële onderscheid tussen beleidsverantwoor-
delijkheid en uitvoeringsverantwoordelijkheid scherp in de gaten te 
houden, ware het alleen al om ook het begrip politieke verantwoordelijk-
heid op het gebied van het wegvervoerbeleid inhoud te laten houden. 

Terug naar het normkostensysteem en het kengetal. 
Het is goed staatsrechtelijk gebruik dat een (Overheids)orgaan het 

mindere kan als het de bevoegdheid tot het meerdere heeft. 

Er is dus geen enkele formele bepaling welke het de CVV onmogelijk 
maakt om, hangende de formele besluitvorming over het nieuwe wegver-
voerbeleid, af te zien van de toepassing van het normkostensysteem. 

Derhalve acht ik de reactie van de CVV op mijn verzoek om een aantal 
redenen niet juist. 

1. Mijns inziens staat het op gespannen voet met de bestaande bestuurlijke 
verhoudingen dat de CVV, als uitvoerend orgaan, meent met mij te moeten 
discussiëren via brieven harerzijds aan het bedrijfsleven. 

2. De argumentatie dat de CVV gehouden is onverkort vast te houden 
aan haar huidige opvattingen over normkostensysteem en kengetal kan 
niet gebaseerd worden op formele regels van staats- en bestuursrecht. 

3. Tenslotte acht ik het in strijd met de belangen van delen van het 
Nederlands vervoerend bedrijfsleven, dat de CVV op twijfelachtige gronden 
een standpunt inneemt dat onvermijdelijk leidt tot op z'n minst administra-
tieve rompslomp en op z'n hoogst tot intrekking van vergunningen in een 
situatie waarin in het algemeen sprake is van herziening van de rol van de 
overheid in relatie tot het Nederlands bedrijfsleven. 

Blijkens bijgaande brief van de Commissie van Overleg voor het Goede-
renvervoer1 (een samenwerkingsverband van de vier werkgeversorganisa-
ties) sta ik in dezen niet alleen. 

Verder deel ik u mee dat ik inmiddels de CVV heb uitgenodigd voor een 
gesprek over een en ander met de minister en mij. Dat gesprek zal plaats-
vinden op 27 februari a.s. Van de resultaten van dat gesprek zal ik u uiter-
aard op de hoogte houden. 

De staatssecretaris van Verkeer en Waterstaat, 
J. F. Scherpenhuizen 

Tweede Kamer, vergaderjaar 1984-1985, 16822, nr. 9 2 


